

အန်နာ ဇိုဂိုလိုဝစ် (Anna Zongolowicz)

သီလဝါဘက်ပေါင်းစုံ ပါဝင်သောအကြံပေးညှိနှိုင်းအဖွဲ့ MSAG ၏ပြန်လည်သုံးသပ်ချက်

ဇူလိုင်၊ သြဂုတ် ၂၀၁၆

သီလဝါ SEZ ဘက်ပေါင်းစုံ ပါဝင်သော အကြံပေးညှိနှိုင်းအဖွဲ့၏ အလုံးစုံပါဝင်သော ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါသည်။ ယင်းတွင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသော အဖွင့်မေးခွန်းများဖြင့် (semi-structure interview) လူတွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်းများကို ပါဝင်ပတ်သက်ဆက်စပ်သူများ (Stakeholders) နှင့် ၎င်းတို့ သက်မှတ်ထားသော နေရာများ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုလူတွေ့ဆုံ မေးမြန်းခြင်းများသည် ၄၅ မိနစ်မှ မိနစ် ၉၀ ကြာမြင့်ခဲ့ပါသည်။

၎င်း၏ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ဖွဲ့စည်းပုံ ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ MSAG ကိုပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လိုအပ်သည့်အတွက်၎င်း၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန် အတွင်းတွင် ကုမ္ပဏီနှင့် ရပ်ရွာလူထုတို့ အကြား ဆက်ဆံရေးကို စောင့်ကြည့်ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပြုရာတွင် လိုအပ်သော ရေရှည်တည်တံ့နိုင်သည့် ယန္တရားတစ်ခုကိုရှာဖွေနိုင်ရန်၊ ပါဝင်သူများဖော်ပြခဲ့ကြသည့်အတိုင်း ပြုလုပ်ခဲ့သော အချိန်ကိုက် ပြန်လည်သုံးသပ်ချက်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

အဓိကတွေ့ရှိချက်များ

အောက်ဖော်ပြပါတွေ့ရှိချက်များသည် တွေ့ဆုံ မေးမြန်းခံသူအများစုမှ ထုတ်ဖော်ပြောပြခဲ့သော ထင်မြင်ယူဆချက်များကို ရောင်ပြန်ဟပ်ကောက်နုတ်ထားခြင်းများ ဖြစ်ပါသည်။

-MSAG ဖန်တီးခဲ့ခြင်းသည် လိုအပ်ပြီး အချိန်ကိုက်ဖြစ်သည်ဆိုငြားသော်လည်း ယင်းတွင် ကန့်သတ်ချက် များရှိနေသည်ဆိုသော အချက်ကို ပံ့ပိုးပါဝင်ကြသူများက တညီတညွတ်တည်း ပြောကြပါသည်။

-ပါဝင်ပတ်သက်ဆက်စပ်သူ(Stakeholder) အများစု တညီတညွတ်တည်းပြောဆိုခဲ့သည်မှာ MSAG၏ အရေးအကြီးဆုံး လုပ်ငန်းပိုင်းမှာ တွေ့ဆုံနီးနှောပြောဆိုကြသည့်အပိုင်း ဖြစ်သည်ဟူသော အချက်ဖြစ်ပါသည်။

- MSAG သည် ရပ်ရွာလူထုအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ထိခိုက်နစ်နာမှုများအား MSAG မှတစ်ဆင့် ဖြေရှင်းရေးနည်းလမ်းရှာဖွေရန် လုံလောက်ကောင်းမွန်သော စနစ်တစ်ခုမဟုတ်ဟု ဆိုကြပါသည်။ (ထို့ပြင် MSAG အစည်းအဝေးများသည် ထိုအချက်အတွက်ပြုလုပ်ထားခြင်း မဟုတ်ဟု အများက လက်ခံသဘောတူကြပါသည်။)

-MSAG တွင် ပါဝင်ကြသူများထဲမှ အချို့၏ အခန်းကဏ္ဍ၊ ၎င်းတို့၏ ဩဇာသက်ရောက်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ လေးလေးနက်နက် သုံးသပ်စရာများ ရှိနေကြပြီး၊ အထူးသဖြင့်ရပ်ရွာလူထု၏ ထိခိုက်နစ်နာမှုများအပေါ် ၎င်းတို့မည်သို့မည်ပုံ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ကြသည်ဟူသော စွမ်းဆောင်ချက်များအပေါ် တွင်ဖြစ်ပါသည်။

-MSAG အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ကြသော ရပ်ရွာလူထုမှ လက်ရှိကိုယ်စားလှယ်များ၏ ကိုယ်စာတက်ရောက်ပါဝင်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ပါဝင်ပတ်သက်ဆက်စပ်သူ(Stakeholder) အများစုမှ ၎င်းတို့၏ သံသယများကို ထုတ်ဖော်ပြောနေကြခြင်းမျိုးရှိပါသည်။ ပါဝင်ကြသူများအနေဖြင့် စစ်မှန်သော ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အပြန်အလှန်ပြောဆို ဆွေးနွေးရခြင်းမျိုးဖြစ်သည်ဟု မယူဆကြပါ။

-အကယ်၍ MSAG အစည်းအဝေးများကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားကြရန် အစီအစဉ်ရှိသည်ဆိုပါက ထိုအစည်းအဝေးများကို သီလဝါတွင်သာပြုလုပ်သင့်ပါသည်။

-MSAG တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၏ လတ်တလောပျက်ကွက်မှုသည် ကောင်းမွန်သော လက္ခဏာ မဟုတ်၊ ၎င်းတို့၏ ပါဝင်မှုသည် အနာဂတ်တွေ့ဆုံ နီးနှောခြင်းများအတွက် အထူးအရေးကြီးလှသည်။

-ပါဝင်သင့်သူအဖွဲ့အစည်းများ MSAG တွင်ပါဝင်နေကြသည်ဟု ဆိုသော်ငြားလည်း ထိုအဖွဲ့အစည်းများကို ကိုယ်စားပြုနေကြသော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းစီတွင် အမှန်တကယ်ရှိရန်လိုအပ်သော အရာမှာ ရပ်ရွာလူထု၏လိုအပ်ချက်များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးနိုင်ကြမည့်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ရန် အခွင့်အာဏာနှင့် စိတ်ဆန္ဒများဖြစ်ပါသည်။

-သီလဝါတွင် ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မပြည့်စုံမှုများရှိနေပြီး ပါဝင်ပတ်သက်သူများအားလုံးကို ဖုန်အတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများနှင့် ပတ်သက်သော သတင်းအချက်အလက်ပေးနိုင်ရန် ဆက်သွယ်ရေး နည်းဗျူဟာတစ်ရပ် ဖော်ထုတ်အကောင်အထည်ဖော်သင့်ပါသည်။

ရည်ရွယ်ချက်

MSAG ကို ပါဝင်ပတ်သက်သူများအားလုံးအတွက် ခက်ခဲသော အချိန်အခါ သမယတွင် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည် ဟူသောအချက်ကို ပါဝင်သူများအားလုံးက လက်ခံသဘောတူကြပါသည်။ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ လမ်းဖွင့်ပေးသော ဖြစ်စဉ်တစ်ခုလိုအပ်သည်ဖြစ်ရာ MSAG ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ အချိန်ကိုက်ဖြစ်ပါသည်။ ပါဝင်ပတ်သက်ကြသူတစ်ဦးချင်းစီ၏ အမြင်များက ၎င်းတို့ တွဲဖက်လုပ်ဆောင်နေသောအဖွဲ့အစည်း၊ အကြောင်းအရာ နှင့် (သို့မဟုတ်) အနေအထား ရပ်တည်ချက်များကို ထင်ဟပ်ဖော်ပြနေကြသည်ဖြစ်သော်ငြားလည်း ပြန်လည် သုံးသပ်မှုက အခိုင်အမာ ဖော်ပြနေသည်မှာ ထိုပါဝင်ပတ်သက်နေကြသောသူများ အားလုံးအနေဖြင့် သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ကို အတုယူသင့်သော ကောင်းမွန်သည့် လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသော ဥပမာတစ်ခုအနေဖြင့် ရှိနေစေချင်သည်ဖြစ်ပြီး သို့မှသာ သီလဝါသည် အနာဂတ်မြန်မာပြည်၏ အလားတူစီးပွားရေးလုပ်ဆောင်မှုများအတွက် ကောင်းသော ဥပမာတစ်ခုအနေဖြင့် ရပ်တည်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။ MSAG သည် ထိုလမ်းကြောင်းအတိုင်းလှမ်းနေသော ခြေလှမ်းတစ်ခု ဖြစ်သည်ဟု ခံယူပါသည်။

ယခင်အစိုးရ၏ မူဝါဒများကြောင့် ဤဒေသအတွင်းတွင် ယခုလက်ရှိတရားမျှတရေးဆိုင်ရာ အပိုင်း၌လိုအပ်ချက်များစွာ ရှိနေသည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းလိုအပ်ချက်များသည် အလွယ်တကူပင် တောင်းဆိုမှုများအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲသွားကြပါသည်။ ပုဂ္ဂလိက အခန်းကဏ္ဍအားဖြင့် မည်သည့်လိုအပ်ချက်များ၊ တောင်းဆိုမှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်သည်၊ မည်သည့်အရာများ အတွက်ဆိုလျှင်တော့ အစိုးရဥပဒေအတိုင်း ကိုင်တွယ်သင့်သည် ဟူသောအချက်ကို ခွဲခြားခြားသိမြင်နိုင်ရန်အတွက် လုပ်ဆောင်ရန်ဖြစ်စဉ်တစ်ခု လိုအပ်ပါသည်။ အစိုးရ၏အခန်းကဏ္ဍ ပိုင်းများကို ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍမှ လွှမ်းမိုးသွားခြင်းမျိုးသည် မသင့်လျော်ပါပေ။

ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ထားပုံ

MSAG အဖွဲ့ဝင်များသဘောတူထားကြသည်မှာ ပါဝင်သင့်သူအဖွဲ့အစည်းများအားလုံး အဖွဲ့တွင် ပါဝင်ကြသည်ဟု ဆိုသော်လည်း အချို့၏အခန်းကဏ္ဍနှင့်၊ အခြားသူများအတွက် ကိုယ်စားပြုခြင်း မျိုးနှင့်ပတ်သက်ပြီး သံသယပွားစရာများ ရှိနေပါသည်။

အကယ်၍ MSAG အနေဖြင့် ၎င်း၏လက်ရှိမူပုံစံကို ဆက်လက်ကျင့်သုံးသွားမည် ဆိုပါက ရပ်ရွာလူထုမှ တောင်းဆိုသော တရားမျှတမှုအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်သည်များကို ဆုံးဖြတ်ချက်ချ ဖြေရှင်းပေးနိုင်သော အစိုးရနှင့်ကုမ္ပဏီကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ အနည်းဆုံးအနေဖြင့် အဆိုပါ ကိုယ်စားလှယ်များသည် သင့်လျော်သောဆုံးဖြတ်ချက်များချမှတ်၊ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်သူများထံသို့ တိုက်ရိုက်ထိတွေ့ဆက်ဆံနိုင်သူများ ဖြစ်သင့်သည်။

ထိုဆိုခဲ့သည်အတိုင်းပင် ယခုလက်ရှိရပ်ရွာလူထု၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ထိုရပ်ရွာလူထုကို ကိုယ်စားပြုသော သူများသည် ပါဝင်ပတ်သက်ကြသူများ အားလုံးအတွက် တရားဝင်သောသူများ ဖြစ်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ဆိုရပါက MSAG တွင် ရပ်ရွာလူထု၏ ကိုယ်စားလှယ်များအတွင်းမှ အမျိုးသမီးများ ပါဝင်မှု မရှိခြင်းကို ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဆက်နွယ်သော အချက်တစ်ခုတည်းအနေဖြင့် အကြောင်းပြု၍ မရပါ။ အရေးကြီးသော အချက်တစ်ခုမှာ ရပ်ရွာလူထု ကိုယ်စားလှယ်များသည် သတင်းအချက်အလက်များ စီးဆင်းလည်ပတ်မှု၊ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများကို ပြုလုပ်ပေးနိုင်စွမ်းရှိသူများ ဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့သည် အဆိုပါသတင်းအချက်အလက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများအကြောင်းကို ထိန်းချုပ်ကွယ်ပုတ်ထားခြင်းမျိုး မပြုလုပ်ရပါ။

MSAG တွင်သိသာထင်ရှားသော ပျက်ကွက်သူမှာ အုပ်စုတွင် ၎င်း၏ပါဝင်ပတ်သက်မှု သို့မဟုတ် အနာဂတ်ရပ်ရွာလူထုနှင့် ဆက်ဆံမှုများဆိုင်ရာ ယန္တရားတွင် ၎င်း၏ပါဝင်ပတ်သက်မှုသည် အရေးကြီးသည်ဟု ခံယူထားကြသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရဖြစ်ပါသည်။

ဖြစ်စဉ်လုပ်ငန်းစဉ်

လူတွေ့မေးမြန်းခံသူများအားလုံးသည် MSAG ၏စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ (TOR) ကို သတိပြုမိကြပါသည်။ ၎င်းတို့သည် အစည်းအဝေး အစီအစဉ်ချမှတ်ခြင်း လမ်းစဉ်ကို ကောင်းစွာသိရှိကြပြီး၊ ၎င်းတို့စိတ်ဝင်စားသော အကြောင်းအရာခေါင်းစဉ်ကို ထည့်သွင်းနိုင်ကြသည်ဟု ယူဆကြပါသည်။ အစည်းအဝေးမတိုင်မီ တပတ်ခန့် ကြိုတင်၍ အစည်းအဝေးပြုလုပ်မည့် ရက်ကို သိရှိကြသည်ဖြစ်ရာ ဤသည်မှာ လုံလောက်သည့် အချိန်အတိုင်းအတာဟု မှတ်ယူကြပါသည်။

အစည်းအဝေးအချိန်များအတောအတွင်း အချိန်လိုက်နာမှု၊ အလေးထားမှုနှင့် ပတ်သက်သော ဝေဖန်သံများ ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပါသည်။ တိုက်ရိုက် ဘာသာပြန်ပေးမှု အမှန်တကယ်လိုအပ်သည်ဟု ပြောဆိုကြပြီး ဤသို့ဖြင့် အားလုံးအတွက် စကားပြောချိန် ပိုမိုရရှိစေပါသည်။ အချို့သော

အခြေအနေများတွင် အချို့သော အသင်းဝင်များသည် အစည်းအဝေးကြီးတစ်ခုလုံးကို လက်ဝါးကြီးအုပ်ယူထားကြသည်ဟု ခံစားကြရပြီး၊ တင်ပြစရာ အကြောင်းအရာများအတွက် အချိန်ကန့်သတ်မှုများ ပြုလုပ်သင့်ပါသည်။ (ထိုသို့ အချိန်ကန့်သတ်ခြင်းသည် ဆွေးနွေးမှုနှင့် ဆက်နွယ်မှု မရှိပါ။)

ရန်ကုန်မြို့တွင်းမှ MSAG အစည်းအဝေးများ ပြုလုပ်သော နေရာသည် သင့်တော်အဆင်ပြေမှု မရှိကြောင်း သတိပြုမိပါသည်။ အကယ်၍ အစည်းအဝေးများကို ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဆိုပါက အထူးစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးရေး နီးသောနေရာ သို့မဟုတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွင်းတွင် ပြုလုပ်သင့်သည်ဖြစ်ပြီး၊ အထူးသဖြင့် အမြင့်မားဆုံးသော ပွင့်လင်းမြင်သာမှုကို ရရှိနိုင်ဖို့ရန် အလို့ငှါ ထိခိုက်နစ်နာခံကြရသော ရပ်ရွာများအတွင်း ပြုလုပ်ရန်ပို လိုလားပါသည်။

အခြေအတင် ငြင်းခုံခြင်းများ၏ အဓိကအချက်များ

သီလဝါကိစ္စတွင် MSAG အတွင်း ပြဿနာများ မည်သို့မည်ပုံ ထုတ်ဖော်ပြောကြသည် အသိအမှတ်ပြုကြသည်နှင့် ဖြေရှင်းကြသည် ဟူသော အချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာနှင့် အသင်းအဖွဲ့များဆိုင်ရာ မတူညီမှုများ ရှိကြပါသည်။ ယင်းတို့တွင် မည်သည့်အရာက မှန်သည်၊မှားသည် ဟူသော အချက်နှင့် မည်သည့်အာဏာပိုင်များနှင့် မည်သည့်ပုဂ္ဂလိက အခန်းကဏ္ဍက လူမှုရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ တာဝန်ဝတ္တရားကို မည်သည့်အတိုင်းအတာအထိ တာဝန်ယူကြသည်ဆိုသည့် အချက်များအပေါ် ခံယူပုံချင်းလည်း ကွဲပြားကြပါသည်။

သီလဝါကိစ္စတွင် ပြင်ပလမ်းညွှန်ချက်များနှင့် လုပ်ဆောင်ရန်စည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာခြင်း သို့မဟုတ် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ အသုံးပြုတိုင်းတာခြင်းဖြင့် လုံလောက်စွာ အဖြေရှာနိုင်မည် မဟုတ်သည့် လူသားဖြစ်တည်မှု နှင့်ဆိုင်သော အစိတ်အပိုင်း၊ အခန်းကဏ္ဍများပါဝင်နေပါသည်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ဖန်တီးခြင်း၊ ဝင်ငွေရရှိစေရန်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ခေတ်မီတိုးတက်ရေးနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများထွန်းကားခြင်း စသည်တို့ကို တိုင်းထွာနိုင်မည် ဖြစ်သော်လည်း ထိုအချက် အလက်များသည် လူအများက သူတို့၏ အခြေအနေများကို မည်သို့ ထင်မြင် လက်ခံကြသည် ဆိုသည်နှင့် သူတို့ မည်သို့နေထိုင်ကြသည်ဟူသော အချက်များကို ကျွန်ုပ်တို့အားမပြောပြကြပါ။

လူတစ်ဦးချင်း သို့မဟုတ် ရပ်ရွာလူထု၏ ထိခိုက်နစ်နာမှုများကို ဖြေရှင်းရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများ ရှိသော်လည်း တရားမမျှတမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သော စိတ်ခံစားချက်တစ်ခုသည် အချိန်ကာလရှည်ကြာနိုင်ပါသည်။

စွဲမြဲတည်နေနိုင်ပါသည်။ ဤအချက်သည် ပံ့ပိုးကူညီပေးမှုများကို စိတ်ပျက်သွားစေနိုင်သည်ဖြစ်ပြီး၊ အထူးသဖြင့် ထိုကူညီပေးသူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အလုပ်များကို မှန်မှန်ကန်ကန်နှင့် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် လုပ်ဆောင်ပြီးစီးသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်ဟု ခံစားရသောအခါတွင်ဖြစ်သည်။ လူမှု-စိတ်ပညာ ဆိုင်ရာကူညီမှုများသည် ကုမ္ပဏီနှင့် ရပ်ရွာလူထု ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုတွင် မရှိမဖြစ် အရေးကြီးသော အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ကောင်းဖြစ်ပေလိမ့်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ထောက်ခံအကြံပေးချက်များ

ဘက်စုံပါဝင်သောအကြံပေးညှိနှိုင်းအဖွဲ့ MSAG သည် သီလဝါကိစ္စတွင် လိုအပ်ပြီး၊ ဆက်လက်လိုအပ်ဆဲဖြစ်သော ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်း လမ်းစဉ်တစ်ခုကို သက်ဆိုင်ရာ ပါဝင်ပတ်သက် အကျိုးဆက်စပ်သူများအားလုံးအား မိတ်ဆက်ပေးခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း ထိုအဖွဲ့သည် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းကို စတင်အသုံးပြုခြင်းတည်းဟူသော ပဏာမ ရည်ရွယ်ချက်ပြည့်မီသွားခဲ့ပုံ ရပြီး ယင်းအစားဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်းနှင့် ရပ်ရွာလူထု၏ တရားဥပဒေနှင့်ညီသော အဓိကလိုလား တောင်းဆိုချက်များကို ဖြေရှင်းနိုင်သည့် စွမ်းရည်များဖြင့်ပေါင်းစပ်ထားသော ယန္တရားတစ်ခုနှင့် သင့်တော်လျောက်ပတ်စွာ အစားထိုးရန် အချိန်ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ဤသို့ဆိုရာတွင် အရေးကြီးသည်မှာ ထိုကဲ့သို့သော ယန္တရားတစ်ခုသည် စိုးရိမ်နေသော ရပ်ရွာလူထုအတွက် ကိုယ်ပိုင်ရပ်တည်မှုမရှိပဲ သူတပါးပေါ်မှီခိုရသည့် အမှီအခို အခြေအနေတရပ် ဖန်တီးခြင်းမျိုးမဖြစ်စေရပါ။ ရှင်းလင်းပြတ်သားပြီး ခိုင်လုံ တရားဝင်မှုရှိသော စံတစ်ခုကို ရေးဆွဲရမည်ဖြစ်ပြီး မည်သည့်ထိခိုက်နစ်နာမှုများသည် သီလဝါအထူး စီးပွားရေးဇုန်အတွင်း အကျိုးဝင်မှုရှိပြီး မည်သည့်ထိခိုက်နစ်နာမှုများကမူ အာဏာပိုင်များပါဝင်ပတ်သက်ရန် လိုအပ်သည် ဟူသော အချက်များကို ခွဲခြားခြား ပြုလုပ်ရမည် ဖြစ်သည်။ ရပ်ရွာလူထုသည် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုးနိုင်သူများ ဖြစ်လာဖို့ လိုအပ်ပြီး၊ အထူးသဖြင့် ဒေသအတွင်းမှ ဥပဒေများ၏ အကာအကွယ်ပေးမှုနှင့် ပြဿနာ ဖြေရှင်းမှုသည် လက်ရှိအခြေအနေ၌ ပြည့်စုံလုံလောက်မှု မရှိသောကြောင့် လူမှုစီးပွားနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ၎င်းတို့၏ လုပ်ဆောင်မှုများကို တရားဥပဒေအတိုင်း၊ နိုင်ငံတကာ စံနှုန်းစံထားများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြရန် ကုမ္ပဏီများအားတိုက်တွန်းသင့်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရသည် ဆွေးနွေးခြင်းများနှင့် ထိခိုက်နစ်နာမှုများ အဖြေရှာသည့် ဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ၎င်း၏လက်ရှိပါဝင်ရန်ပျက်ကွက်မှုသည် ထိုကိစ္စကို

စိုးရိမ်နေသော ရပ်ရွာလူထုအတွက် ယုံကြည်စိတ်ရင်းစွဲဖြင့် လုပ်နိုင်သောသူများ၊ လုပ်ဆောင်လိုသော သူများ၏ဆန္ဒများကို ကန့်သတ်ရာ ရောက်ရှိစေပါသည်။ ထို့ပြင် ထိုပျက်ကွက်မှုသည် အချို့သော ကိစ္စရပ်များအား မည်သူကတာဝန်ယူ ဖြေရှင်းသင့်သည် ဟူသော အချက်ကို ခွဲခြားသတ်မှတ်ရာတွင် ရှုပ်ထွေးမှုများ ဖြစ်စေပါသည်။

ရပ်ရွာလူထုအား လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာပေးခြင်း- ဤနေရာတွင် အခါအားလျော်စွာ အာဝဇ္ဇန်းရွှင်သော၊ မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်စိတ်ချမှုရှိသော လူပုဂ္ဂိုလ်အနည်းငယ်အား လုပ်ဆောင်ခွင့် အာဏာ ပေးလေ့ရှိသည်။ ရပ်ရွာလူထုအပေါ်အခြေခံသည့် စီမံကိန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိခိုက်မှုမရှိစေရန် ဟူသော စည်းမျဉ်းနှင့် ကိုက်ညီရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်များအား အခွင့်အာဏာပေးခြင်းသည် တလမ်းသွားဖြစ်နိုင်ပြီး ထိုသို့အခွင့်အာဏာပေးခြင်းခံရသူများသည် ၎င်းတို့၏လုပ်ဆောင်ချက်များကို ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းကျမျိုးမဟုတ်သော အပြန်အလှန်ထိန်းညှိခြင်းကင်းမဲ့သည့် ခေါင်းဆောင်မှု ပုံစံမျိုး ပြုလုပ်နိုင်သည်။ ဤသို့ဖြစ်လျှင် ရပ်ရွာလူထုအတွက် သတင်းအချက်အလက်များ ယူဆောင်လာပေးသော၊ ဝေငှပေးသော ကိုယ်စားပြု ပါဝင်ဆွေးနွေးသူများ မဟုတ်တော့ဘဲ ထိုအချက်အလက်များကို ထိန်းပုတ်ထားသူအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိသွားစေနိုင်သည်။ ယင်းသည် ထိခိုက်နစ်နာမှုအခံရဆုံးနှင့် လိုအပ်မှုအရှိဆုံး သူများနှင့် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆက်ဆံရန် တားဆီးပိတ်ပင်မှုပင်ဖြစ်စေပါသည်။

စီမံကိန်းများကို အစပြုစမ်းသပ် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် ဝင်ရောက်အကူအညီပေးမှုများတွင် ကိုယ်ကျင့်တရားပိုင်းဆိုင်ရာ မူဘောင်တခုလိုအပ်ပါသည်။ စီမံကိန်းတခုချင်းစီနှင့် ဝင်ရောက်အကူအညီပေးမှု တခုစီတိုင်းသည် ထိခိုက်နစ်နာရသော ရပ်ရွာလူထုအား မျော်လင့်ချက်ကို ပေးသည်။ ယင်းသည် ကြောင်းကျိုးဆီလျော်မှုမရှိသော မျော်လင့်ချက်များဆီသို့လည်း ဦးဆောင်သွား စေနိုင်ပါသည်။ ထိုအရာများ မျော်လင့်သည့်အတိုင်း ဖြစ်မလာသောအခါ ထိခိုက်နာကျင်ကြရသည် ဖြစ်ပြီး လူအများသည် စိတ်မပါ၊ ဥပက္ခာပြုလာကြပါတော့သည်။ ရပ်ရွာအသိုင်းအဝိုင်းသည် ဩဇာအာဏာရှိသော သူများနှင့် အပြန်အလှန် ဆက်ဆံနှီးနှောကြရသောအခါ မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုရှိခြင်းသည် အရေးကြီးသောအချက် ဖြစ်သည့်နည်းတူ ၎င်းတို့ကြားတွင် အများပြည်သူ အတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်လိုသော စိတ်ထားမွေးမြူရေးကို အားပေးရန်အရေးကြီးသည်။ ယခုလက်ရှိ ရပ်ရွာလူထုနှင့်ကုမ္ပဏီ အပြန်အလှန်ဆက်ဆံရေးပုံစံသည် အမှီအခိုကင်းမဲ့မှုနှင့် ကိုယ်ပိုင် ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းဟူသော အရာများအစား မှီခိုမှုနှင့် ဒုက္ခသည်များ အဖြစ်သို့ သက်ရောက်ရန် သာရေးရှုနေပါသည်။

ခိုင်မာအားကောင်းသော ဆက်သွယ်ရေး နည်းပညာလိုအပ်ပါသည်။ MSAG သည် ရပ်ရွာလူထုကို ဆက်လက်၍ သတင်းအချက်အလက်ပေးရာတွင် အားနည်းမှုရှိသည့်အပြင်၊ သတင်းစကား ဖြန့်ဝေသည့်ကိစ္စတွင် အချို့သောသူများအတွက် ခိုင်လုံတရားဝင်မှုရှိချင်မှ ရှိမည်ဖြစ်သော ကိုယ်စားလှယ်များအပေါ် မှီခိုနေပါသည်။ သတင်းစကားများ မမှန်မကန်ဖြစ်မှုနှင့် ကောလဟာလများကို ရှောင်ရှားနိုင်ရန်အတွက် သတင်းအချက်အလက်များကို မည်ကဲ့သို့ ဖြန့်ချိနေသည်ဟူသော အချက်ကို မသိရပါ။ ထို့ပြင် MSAG အနေဖြင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်အတွင်း အဓိက လုပ်ဆောင်နေကြသူများ အားလုံး၏ ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ချို့ယွင်းချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရမည့် အနေအထားမျိုးမဟုတ်ပါ။ နောက်ပိုင်းဆက်ခံမည့် မည်သည့် အသင်းအဖွဲ့ တစ်ခုခုကိုမဆို ထို ကွာဟချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်မထားသင့်ပါ။

နိဂုံး

အကျိုးရလဒ်အပေါ် အခြေခံသည့် စေ့စပ်ဆွေးနွေးရေးသို့ တက်လှမ်းခြင်း

ဤ MSAG သည် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ရန်အတွက် အခြေအနေတစ်ခုကို ဖန်တီးပေးခဲ့ပြီး ပါဝင်ပတ်သက်ကြ သူများအနေဖြင့် အာဏာဖြင့်မောင်းနှင်ခြင်းမှ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေသော စေ့စပ်ဆွေးနွေးခြင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့နိုင်စေရန် အခွင့်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

မှတ်သားဖွယ်ရာကောင်းသည်မှာ ကမ္ဘာ့တစ်ဝှမ်းရှိ- ကုမ္ပဏီနှင့်ရပ်ရွာလူထုကြားဝင်ရောက် စေ့စပ်ဖြေရှင်းခြင်းဆိုင်ရာဥပမာများအရ၊ ကုမ္ပဏီနှင့်ရပ်ရွာ လူထုကြား ဝင်ရောက်စေ့စပ်ဖြေရှင်းခြင်း၊ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်း ဖြစ်စဉ်အစပိုင်းတွင် အရောင်းအဝယ်ဆိုင်ရာ ကြားဝင်စေ့စပ်ဖြေရှင်းခြင်း ပုံစံအစား နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာပုံစံ အသွင်မျိုး ပို၍ဆောင်တတ်ပါသည်။ အဓိက ပါဝင်သူများမှာ ဖြစ်စဉ်အစပိုင်း၌ မကြာခင်ဆိုသလိုပင် ပျက်ကွက်ကြပြီး၊ အစိုးရမှလည်း ဤဖြစ်စဉ်ကို ထောက်ခံသည် (သို့) ဆန့်ကျင်သည် ဟု ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်းမျိုးမရှိပေ။ သီလဝါ၌ ဤအချက်ကို သက်သေပြနေသည်။

ကုမ္ပဏီနှင့် ရပ်ရွာလူထု ပဋိပက္ခ ဖြစ်နေသော အခြေအနေမျိုးတွင် အကျိုးစီးပွားခြင်းမတူသော များပြားလှစွာသော ပါဝင်ပတ်သက်သူများ ရှိနေကြသော ထို အခြေအနေမျိုး၌ စေ့စပ်ဆွေးနွေးခြင်းဖြင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးရှိစေမည် ချဉ်းကပ်နည်းကို အားပေးသင့်သည်။ ဤချဉ်းကပ်နည်း၏ အဓိကအကျိုးကျေးဇူးတစ်ခုမှာ ပါဝင်သူများအား ၎င်းတို့၏ အကျိုးစီးပွားဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ရန် အခွင့်အရေးပေးခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ယင်းသည် သူတို့၏စိတ်အားတက်ကြွမှုအတွက် လိုအပ်ချက်များဖြစ်ပြီး ထိုသို့ ပြုလုပ်ခြင်းအားဖြင့် ပါဝင်သူများသည် သူတို့၏ပြဿနာများကို အတူပူးပေါင်းကာ

ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်လာနိုင်ကြမည် ဖြစ်သည်။ ဤအချက်သည် အားလုံးဘုံသဘောတူသည့် အကျိုးစီးပွားကို ရှာဖွေရန်နှင့် တခါတရံများပြားလှစွာသော အဖြေများကို ရှာဖွေနိုင်စေရန် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုကို ပေးပါသည်။

နည်းလမ်းနှစ်သွယ်သော စေ့စပ်ညှိနှိုင်းခြင်းဆိုင်ရာ ချဉ်းကပ်မှုများနှင့် ပတ်သက်သော အောက်ပါ မြင်လွယ်သည့် တင်ပြမှုပုံစံသည် ယခုလက်ရှိလမ်းစဉ်တွင် မိမိ၏ကိုယ်ပိုင်အခန်းကဏ္ဍကို တွေးဆနိုင်ရန် အထောက်အကူပြုပါသည်။

အာဏာနှင့်မောင်းနှင် (ပြန်ကျပြန်နှံ့)	နှစ်ဦးနှစ်ဖက်အကျိုးဖြစ်ထွန်း (ပူးပေါင်းသွား)
ရပ်တည်မှု၊ ထင်မြင်ယူဆချက်ပေါ်အခြေခံ	အကျိုးစီးပွားပေါ်အခြေခံ
ကျွန်ုပ်တို့အပေါ်၊သူတို့ အပေါ်တွေးတောခြင်း	နားထောင်ခြင်းနှင့် နားလည်သဘောပေါက်ခြင်း
နိုင်-ရှုံး	နိုင်-နိုင်
ဗျူဟာနှင့်လှည့်စားမှု	ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းရှိခြင်း
အခြားတယောက်၏အားနည်းချက်ကို ရှာဖွေခြင်း	အတူတကွအချက်အလက်ရှာဖွေခြင်း
သတင်းအချက်အလက်များကိုဆုတ်ကိုင်ထားခြင်း	အဖြေများကို အတူတကွရှာဖွေခြင်း

ဤပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းအရ အမျိုးမျိုးခြားနားသော ပါဝင်ပတ်သက်သူများအကြား အများကောင်းကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေလိုသည့် ဆန္ဒနှင့် အားလုံးအကျိုးအမြတ်ရရှိရန်အတွက် တောင့်တလိုလားအပ်သော ကုမ္ပဏီနှင့်လူထုအသိုင်းအဝန်းတစ်ခု ဖန်တီးလိုသည့် စိတ်ဆန္ဒများ ရှိကြသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ဤစိတ်ဆန္ဒကို ကုမ္ပဏီများ၊ အာဏာပိုင်များနှင့် ထိခိုက်နစ်နာကြရသော ရပ်ရွာလူထုများအကြား အတူတကွညှိနှိုင်း လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြသော ဆက်ဆံရေးတရပ် တည်ဆောက်ရန်အတွက် အသိအမှတ်ပြု တိုက်တွန်းအားပေးသင့်ပါသည်။ အရေးကြီးသော အချက်တစ်ခုအနေဖြင့် မှတ်သားရမည်မှာ ထိုရပ်ရွာလူထု၏ ကိုယ်ပိုင်လက္ခဏာ(အခြေအနေ)သည် အထူးစီးပွားရေးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရှိလာခြင်း၊ ထိုဒေသတိုက် လူဦးရေ တိုးပွားလာခြင်းတို့နှင့် ဆက်စပ်၍ ပြောင်းလဲလာမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကုမ္ပဏီနှင့်ရပ်ရွာလူထု ဆက်ဆံရေးများအတွက် ယန္တရားကို ထိုပြောင်းလဲခြင်းများအတွက် အသုံးတည့် အဆင်ပြေနိုင်စွမ်းရှိစေရန် ပြောင်းလွယ် ပြင်လွယ် ရှိစေသင့်ပါသည်။